
1/2

Dato 23-04-2015
Dok.nr. 56021/15
Sagsnr. 15/5091
Ref. Pkha

Stikord dialogmøde med Foreningsrådet

Præsentation af deltagerne.

- Foreninger har henvendt sig om da man skal søge om tilladelse til at opsætte telte. BP sørger 
for at rådet får svar, det er korrekt at man skal søge byggetilladelse. BP foreslår at 
kommunens mand for området mødes med rådet og fortæller om hvordan det virker. Der 
opfordres til at man sender en mere forståelig skrivelse ud. 

- Affaldscontainere, der blev fortalt om et problem med at komme af ed affald efter særlige 
arrangementer. BP vil tage en dialog med forsyningen.

- Man blev opfordret til at være med til at registrere i hallerne, man synes ikke processen 
med at få aftalt betaling var helt god, først blev der lovet 40 kr. derefter 100.

Medlemstilgangen blev drøftet og måden foreningen er synlig på.

- Rådet har svært ved at finde ud af hvad de er sat i verden for, så på den led er synliggørelse 
vanskelig. Dvs. en tydeliggørelse af hvad det er foreningerne kan bruge rådet til, derfor er det nok 
svært at rekruttere flere til rådet. 

- Lisbet Rosendahl fortæller om, de synergier der er ved at være sammen på tværs af foreninger, fx 
at foreningerne ved at gå sammen kan lave noget nyt som gør en forskel for foreningerne sammen 
og hver især.

- Vi vil gerne på som en CC modtager når forvaltningen sender materiale ud til foreningerne. 
Så vi kan hjælpe med at formidle.

- Måske skulle vi have gjort så alle pr. automatik er med i et råd, men det er jo meningen at 
foreningerne selv skal vælge, hvilket råd de ønsker at være med i.

- Udfordringen er fx at mange af foreningerne er enkeltstående – at finde hvad foreningsrådets 
plads skal være. Fx at afklare hvilke problemer der er for foreningerne eller at inspirere 
hinanden med positive erfaringer og nye ideer. 

- Udvalget anerkender at der er en særlig udfordring for dette råd ved at man er defineret 
sammen ved at man er forskellige

- Rådet vil gerne tage en direkte dialog med potentielle medlemsforeninger fra rådet, tror det er 
bedre end at sende breve ud. Der er 50 potentielle foreninger.
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- Kirstine fortalte om den fælles platform RUBAN for hjemmeside. Ligesom vi i forvaltningen 
vil arbejde med at udbrede kendskabet til foreningen, dens møder og de punkter som der 
ønskes drøftet.

- Forvaltningen sender forslag ud til Foreningsrådet i forhold til hvilke opgaver og emner rådet 
kan beskæftige sig med

- Det er et problem hvis vi skal varetage foreningernes interesse, og vi ikke kender den, for 
foreningerne er ikke med. Vi har store udfordringer med at få foreningerne med i rådet.

- Der er en god idé i modellen med rådene og dialogen med politikerne men der er en demokratisk 
udfordring. 

- Fordelene ved at rådene kan være er talerør til politikerne det er vigtigt at få frem. 

- Integration i foreningslivet er afgørende for en god integration. En udfordring er at mange af de 
nye kender ikke til foreningslivet, og økonomien til medlemsskaber er måske også en forhindring.

Vi skal huske i forvaltningen at holde jer orienteret om de problemstillinger vi bliver stillet i forhold 
til foreningslivet. Orienteringen kan være ved at I får en kopi af henvendelsen.

Hvordan bidrager foreningerne til integration? Har rådet brug for at vi hjælper det i gang. 

- Det handler i første omgang om at orientere om det danske foreningsliv, for det andet så 
opleve det som dyrt at være med i en forening. Måske skal vi overveje om nogle af de penge 
der bruges på integration kan bruges på at finansiere kontingenter i hvert fald det første år.

- Fritidspasset kan bruges til at finansiere flygtningenes kontingenter.

- Holger orienterede om tilskudsmulighederne udover fritidspasset.


